
Zápis z jednání územní skupiny č. 11 

Datum konání: 7. 2. 2024 od 17:30 

Místo konání: Klub důchodců , Rudolfovská 352/154, České Budějovice 

Přítomni (dle prezenční listiny):   

Gutwirth Martina, Hessová Lenka, Jindrová Zuzana, Klimeš Radek, Kroufková Milena, Kutheilová 

Stanislava, Machová Tereza, Maňhalová Jitka, Pavliš Josef, Říhová Petra, Semančíková Eva, Souček 

Oldřich, Štěch Jiří, Tejko Miroslav, Vodrážka Petr, Zwiefelhofer Alois 

Omluveni: Pavla Vandasová 

Host: Ladislav Šalena – městská policie 

__________________________________________________________________________________ 

Úvod:  

Schůzi zahájil předseda Územní komise Petr Vodrážka. Informoval přítomné o přijatém usnesení             

č. 89/2024 Rady města České Budějovice ze dne 29.1.2024 o jmenování Zuzany Jindrové členkou 

územní komise. Paní Jindrová se tímto jmenováním zároveň stává předsedkyní územní skupiny č. 11 

(dále jen ÚzS 11).  

 

Host pan Ladislav Šalena:  

Městská police města České Budějovice - odpovědi na dotazy a informace k zaslaným podnětům (ÚzS 

11). Městská policie má omezené možnosti/pravomoci a omezené lidské zdroje.  

K diskutovaným tématům: 

1) Stálá hlídková služba 

- v oblasti ÚzS 11 (část Nové Vráto) aktuálně není žádné stálá hlídková služba (dříve byla 

zajišťovaná společně s obvodem Suché Vrbné – tzv. cyklohlídky) 

- v oblasti ÚzS 11 (část Husova kolonie) – dle informace pana Štěcha (člen ÚzS 11) se 

v oblasti rozšiřuje trestná činnost v podobě krádeží 

- městská policie přislíbila do uvedených oblastí namátkově vysílat hlídky  

 

2) Měření rychlosti  

úsekové měření pro část mezi křižovatkou Rudolfovská/U Pily až Rudolfovská/Okružní 

- měření rychlosti městskou policií je upraveno metodikou PČR 

- měření rychlosti je možné pouze v takových oblastech, kde lze zastavené vozidlo bezpečně 

odstavit 

úsek ulice Hlinská (omezeno na 50 km/hod. – nedodržuje se), dále úsek ulice Vodní 

- PČR má novou metodiku na mobilní měření rychlosti 

- Městská policie má od PČR povoleno měřit rychlost v ulici Hlinská pouze ve směru do 

města (č.p. 45 – č.p. 514) 

- doporučeno zasílat podněty/návrhy na místa pro měření rychlosti panu Šalenovi (podklad 

pro plán měření rychlosti v roce 2025 – ulice Vodní, ulice Rudolfovská) 

 

3) Radary a jejich event. instalace v oblasti UzS 11 

- městská policie vlastní radar pouze na Srubci (pilotní projekt) 

- každý přestupek se musí projít/prověřit/vyhodnotit (náročné na personální zdroje) 

- podpůrné řešení – stacionární informativní měření rychlosti (signalizace) – možno podat 

dotaz/podnět/žádost na odpor dopravy  



- k celkovému zhodnocení dopravy v ČB dojede, jakmile bude doprava napojena na 

budovaný obchvat města/dálnici 

 

4) Přechody (nebezpečné přechody u zastávky Nové Vráto, chybějící přechody u zastávky            

Rozcestí Hlinsko, chybějící přechod v ulici U Pily) 

- vlastník komunikace (kraj/město) musí zpracovat projekt na vybudování příslušného 

přechodu (odbor dopravy, náměstek pro dopravu, správa a údržba silnic) a k jednotlivým 

přechodům se vyjadřuje PČR (vyhodnocuje a dodává své stanovisko) 

- v některých oblastech existují tzv. „místa pro přecházení“ (např. snížení chodníkový 

obrubník, apod.) – nejde o případ v ÚzS 11 

- doporučeno předsedou Územní komise potřeby přechodů zařadit do seznamu témat 

Území komise 

 

5) Parkování – kamiony, autobusy nákladní auta, osobní auta 

- pokud vozidlo neparkuje na trávě nebo na chodníku, ale na krajnici (i když je široká) – 

nejde o přestupek 

- pokud vozidlo parkuje na silnici a zůstává 3 m na průjezd – nejde o přestupek 

- městská policie může zamknout „botičkou“ event. i kamiony 

- v případě, že jde o jednu konkrétní firmu – městská policie může zasáhnout (v případě 

parkování kamionů u benziny MOL na ulici Rudolfovská bude situace prověřena ihned) 

- řešením (nikoliv koncepčním řešením) jsou odstavná parkoviště (např. U Výstaviště – 

nevhodná lokalita/nevyužívané) 

 

6) Parkování – vraky (bez SPZ nebo se SPZ) 

- zákonná definice vraků byla doplněna i o taková vozidla, jejichž technická kontrola je 

propadlá 6 měsíců 

- magistrát má 3-měsíční lhůtu na přestupkové řízení s majitelem a teprve poté může vrak 

odstranit z komunikace 

- magistrát musí 1 rok odstraněný vrak skladovat (aktuálně využívány prostory areálu letiště 

ČB v Plané) 

- doporučeno sledovat v oblasti ÚzS 11 SPZ na odstavených vozidlech - zda nejsou 

používané stejné SPZ na více automobilech (pokud ano, zaslat podnět na městskou policii) 

 

7) Jednosměrky v ulicích a omezení vjezdu na 3,5 t v ÚzS 11 – oblast Nové Vráto (ulice 

B.Martinů, M. Svobodové, Vřesová) 

- na zřízení jednosměrných ulic je nutno podat podněty/návrh na odbor dopravy  

- možnost zřízení „zóna 30“ 

- instalace zpomalovacích prahů – nedoporučeno z důvodu hlučnosti 

 

8) Nadměrně intenzivní osvětlení – stížnost na intenzivní osvětlení Auto Essa – světelný smog 

- osvětlení oslňuje řidiče, chodce – křižovatka Rudolfovská/Okružní 

- téma pro Krajskou hygienickou stanici   

- doporučeno předsedkyni ÚzS 11 podat na KHS podnět k prošetření situace 

Informace z Územní komise: 

Pan Vodrážka informoval přítomné o plánovaných investičních akcích města České Budějovice pro rok 

2024 v ÚzS č. 11 a sousední ÚzS č. 6, celostátní akci Ukliďme Česko a o plánovaném informačním 

systému pro územní komisi. 



 

1) investice města České Budějovice v oblasti ÚzS 11 

- propojka Dubičný potok – Vrbenská-Rudolfovská, vyústí do budoucí dvojité křižovatky na 

Rudolfovské (v oblasti čerpacích stanic MOL a EuroOil, obousměrný provoz 

- propojka Hlinská/Hraniční – náhrada za tzv. „krček“ v obci Hlinsko, potvrzeno náměstkem 

panem Burešem, že jde skutečně pouze o místní komunikaci spojující části města, 

v žádném případě nejde o „přípravu na dálniční přivaděč“, tvar komunikace ve tvaru 

„hokejky“ = příprava pro další obslužnou komunikaci k přilehlým pozemkům, křížení 

s Liniovým parkem je zohledněno (Liniový park bude pod propojkou – tunel/přemostění) 

- Liniový park podél Dubičného potoka – pozemky pro vlastní cyklostezku je možné 

prohlásit za veřejně prospěšnou stavbu (event. vyvlastnit), ale pozemky celého parku 

vyvlastnit nejdou – nutno odkoupit 

 

2) investice v sousední ÚzS 6 Suché Vrbné 

- rekonstrukci ulice Boleslavova 

- křižovatka Vrbenská/Vodní  (Dubičný potok) 

- rekonstrukce ulice U Cihelny v úseku od ulice Čsl. legií až k ulici Dobrovodské 

- komplikovaná křižovatka Družstevní/Vodní – ochrana chodců 

- cyklostezka z ulice El.Krásnohorské k ulici Vodní 

-  

3) Celostátní akce Ukliďme Česko: 

- ÚzS 11 má zatím zaregistrovanou 1 úklidovou akci v oblasti Nové Vráto (Zuzana Jindrová) 

- další úklidové akce budou organizovány v oblasti dolní části Rudolfovské ulice (Jitka 

Maňhalová) a v oblasti Husovy kolonie (Jiří Štěch).  

 

4) Informační systém Územní komise: 

Pan Vodrážka informoval o přípravě nového informačního systému pro Územní komisi a územní 

skupiny (automatizované zasílání pozvánek, ukládání zápisů, evidence podnětů jednotlivých ÚzS 

apod.). 

 

Participativní rozpočet 2023 a 2024: 

Paní Jindrová informovala o stavu projektů participativního rozpočtu 2023 pro oblast ÚzS 11: 

1) Zeleno-modré srdce Nového Vráta – díl 3. 

- 16.1.2024 proběhla schůzka s garantem projektu – nám. Tomášem Bouzkem 

- v první fázi budou probíhat povolovací procesy 

- projektová dokumentace je připravena z projektu Zeleno-modré srdce Nového Vráta – díl 1. 

- začátek realizace – podzim 2024 

 

2) První městský ovocný sad 

- 16.1.2024 se uskutečnila schůzka s garantem projektu – nám. Zuzanou Kudláčkovou 

plánované setkání s občany ve 2. polovině března 2024 v místě budoucího sadu 

- prověření aktuální kanalizační sítě v oblasti, stávající smlouvy o pronájmu pozemků a záboru 

pozemků 

- oslovení zahradníků/zahradnických ateliérů pro první návrhy/studie 

Všichni zúčastnění byli na jednání vyzváni, aby do příštího jednání ÚzS 11 (březen 2024) promysleli 

vhodné projekty pro oblast ÚzS 11 do Participativního rozpočtu – ročník 2024. ÚzS posuzují přihlášené 

projekty participativního rozpočtu z hlediska místní vhodnosti a prospěšnosti.  



Diskuse, různé: 

1) Stav výkupu pozemku 1262 v k.ú. České Budějovice 4 (za rybníky v oblasti parku Nové Vráto) 

– do příštího jednání bude paní předsedkyní ÚzS prověřeno u pana náměstka Maroše a pana 

náměstka Bouzka. 

2) Pan Souček vznesl dotaz ohledně vlečky v oblasti ÚzS č. 11  

– co se na vlečce aktuálně děje za opravy/úpravy  

– bude do příštího jednání prověřeno u provozovatele/správce vlečky a na odboru dopravy 

města České Budějovice. 

3) Další jednání ÚzS 11 odsouhlaseno na středu 6.3.2024 od 17:30 v Klubu důchodců, 

Rudolfovská 352/154, České Budějovice. Pozvánka s programem bude zaslaná nejpozději 

týden před konáním. Na příští jednání územní skupiny bylo předsedkyni ÚzS 11 a předsedovi 

ÚK doporučeno pozvat zástupce dopravní komise města a představitele (event. náměstky) pro 

jednotlivé dopravní projekty v oblasti ÚzS 11. 

 

V Českých Budějovicích 12.2.2024 

Zapsala: Zuzana Jindrová 

Ověřil: Petr Vodrážka 

 


